

1987年创刊

知识产权

(月刊)

2021年第12期 总第250期

(12月25日出版)

目 录

I 学术研究

《知识产权强国建设纲要(2021—2035年)》专项研究

面向知识产权强国建设的知识产权学科治理现代化

..... 余俊 /03

从算法技术看网络服务提供者的“应当知道”

——也谈《民法典》第1197条的适用

..... 易健雄 /28

I 实践探讨

侵权行为构成要件对“接触加实质性相似”规则的制衡

——论侵害著作权纠纷的裁判思路

..... 张晓霞 张嘉艺 /40

知识产权保护水平评估制度的构建

..... 朱瑾 许谅亮 /52

I 国际前沿

美国最高法院2020年度知识产权判例解析

..... 金海军 /68

论RCEP知识产权条款与中国企业的应对

..... 马忠法 王悦玥 /88

《知识产权》2021年总目录..... /114

Intellectual Property

(Monthly)

NO.12, 2021

Contents

Academic Research

Studies on Guidelines for Building a Powerful Country with Intellectual Property Rights (2021-2035)

Towards the Modernization of Intellectual Property Discipline Governance for Building a Powerful Country
with Intellectual Property Rights..... *Yu Jun* /03

The Meaning of "Should Know" for ISPs from the Perspective of Algorithm Technology: on the Application of
Article 1197 of the Chinese Civil Code *Yi Jianxiong* /28

Practices and Discussion

Balancing Infringement Constitutive Elements on the Rule of "Access and Substantial Similarity":

A Brief Analysis on Adjudication Thought of Copyright Infringement Disputes

..... *Zhang Xiaoxia Zhang Jiayi* /40

On the Construction of the Intellectual Property Protection Evaluation System

..... *Zhu Jin Xu Liangliang* /52

Current International IP Issues

Annual Review on Intellectual Property Cases Decided by the U.S. Supreme Court in 2020 Term

..... *Jin Haijun* /68

On the Terms of Intellectual Property Chapter of RCEP and the Countermeasures of Chinese Enterprises

..... *Ma Zhongfa Wang Yueyue* /88